
Luka Smoković 

 

Bilo bi mnogo bolje da ljudi ponekad stanu, pomognu ili pitaju trebaš li pomoć. 

 

   U našoj školi ima mnogo hrabrih, zanimljivih i pozitivnih  učenika, a jedan od njih je Luka 

Smoković, učenik 7.a razreda. Mnogo izazova koje je samim rođenjem život postavio pred 

njega, on  je veoma uspješno savladao. Luku svi poznajemo kao vedrog i nasmijanog učenika, 

a mene je zanimalo kako mu to, pored svih njegovih poteškoća s kojima se suočava, uspijeva. 

Pripremila sam za njega nekoliko pitanja, a on je s radošću  prihvatio odgovoriti na njih.  

Hvala ti,  Luka,  što si sa mnom  podijelio svoju priču.  

 

 Luka, možeš li mi opisati o kakvoj je poteškoći riječ i od kada s njom živiš? 

Rođen sam sa spina bifidom, jednom od vrsta bolesti kralježnice zbog koje sam dosad prošao 

pet operacija. 

 Možeš li podijeliti neka pozitivna iskustva ili trenutke podrške u školi koji su ti 

pomogli da prevladaš izazove? 

Ostalo mi je u sjećanju kada sam bio na jednoj od mojih operacija, tada su moji prijatelji s 

razrednicom poslali video s riječima ohrabrenja. Kada sam bio u mlađim razredima, također na 

jednoj od operacija, poslao mi je čitav razred poruke podrške.  

 Kako uspijevaš biti ovako vedar cijelo vrijeme? Imaš li trenutaka krize i kako se 

nosiš s njima? 

Imam ponekad trenutke krize. Tada najviše volim biti sam i razmišljati.  

 Kako se nosiš s emocionalnim izazovima koji mogu proizaći iz tvoje situacije? 

Obitelj mi najviše pomaže, i druženje s njima. 



 

Luka Smoković 

 

 Tko  ti je, osim obitelji, najveća podrška? 

Prijatelji u školi i razrednica Iva su mi velika podrška. 

 Kako bi želio da ljudi reagiraju ili pruže pomoć kada primijete da netko ima 

poteškoća u kretanju? 

Bilo bi dobro da se ljudi malo poboljšaju. Često samo stoje i gledaju.  Doživio sam mnogo 

situacija u kojima mi je trebala  pomoć i ljudi su samo gledali i prolazili.  Bilo bi mnogo bolje 

da ponekad stanu, pomognu ili pitaju treba li pomoć.  

 Jesi li  zadovoljan dostupnošću različitih aktivnosti u školi? 

Učiteljica me uključuje u puno toga. Neke stvari ne mogu, kao na primjer: kada treba trčati. 

 Pomažu li ti učenici u razredu?  

Da, uvijek mi pomažu. Zadovoljan sam kako se ponašaju prema meni. Nekad se znamo 

posvađati, ali jako rijetko. 



 Imaš  li hobije? 

Imam, sviram harmoniku. 

 Obzirom na smanjene mogućnosti kretanja, kako izgleda sat Tjelesne i 

zdravstvene kulture? 

Ostali se zagrijavaju, a meni učiteljica da neke moje posebne vježbe. Kasnije kada igraju neki 

od sportova,  učiteljica me uključuje u sve moguće što se može, a ako baš ne mogu  u svemu 

sudjelovati, onda opet smisli neke druge vježbe. 

 Razmišljaš li o profesionalnom bavljenju nekim sportom? 

Stolni tenis me zanima i cornhole. Riječ je o igri u kojoj se platnene vreće  ubacuju u rupu koja 

se nalazi na drvenoj podlozi. Cilj je što prije postići 21 bod.  

 

         

Luka je u 2. razredu  uz pomoć asistenice Ivane i prijatelja Endija uspješno svladao 100 m na 

natjecanju 

Združena atletika u Puli 2019.g. 



 

Transparent podrške Luki koji su izradili učenici čitave  

područne škole koju je Luka pohađao od 1. do 4. razreda 

 

 Možeš li mi otkriti čime se u životu želiš baviti? 

Želio bih postati  informatičar, područje za programiranje . 

 Imaš li uzor u životu? 

Roditelji su mi najveći uzori. 

 Opiši nam jedan svoj običan dan. 

Probudim se  oko 6:15 ujutro, ustanem, spremim za školu, pojedem, a onda oko 7:00 sati idem 

na autobus, odlazim autobusom u školu, u školi budem do 14:00 sati.  Ovisno o danu u tjednu 

odlazim na terapije,  dolazim kući i ručam, družim se s obitelji i oko 22.00 sata idem spavati.  

 Imaš li neku posebnu glazbu koju slušaš? 

Slušam uglavnom domaću glazbu. Većinom pop i rock. Volim slušati Koktelse. 

 



 Koje osobine kod ljudi, a posebno kod vršnjaka najviše cijeniš? 

Cijenim njihovo pomaganje i kada su uvijek spremni pomoći, u bilo kojoj situaciji. 

 Pitaju li te kako si? 

Pitaju, ja im pokušavam objasniti, ali je jako komplicirano za objasniti. 

 Uočavaš  li u nekima od njih  više osjećaja za one koji su drugačiji? 

U nekima da, u nekima se vidi da im je jako stalo i  da uvijek žele pomoći. 

 Imaš li neki savjet za one koji se bore sa spinom bifidom ili nekom od sličnih  

bolesti? 

Nikada nemojte odustati.  Meni  su doktori govorili da neću moći hodati, ali ja još uvijek uz 

pomoć štaka hodam. I oni su u čudu kako to da ja hodam.  Kada vam netko kaže da ne možete,  

ne vjerujte mu, jer vi to možete. Najvažnije je da se ne predajete.  

         

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



                                     


